
(2004/C 88 E/0684) ΓPAΠTH ΕΡΩΤΗΣΗ E-4019/03
υποβολή: Margrietus van den Berg (PSE) προς την Επιτροπή

(9 Ιανουαρίου 2004)

Θέµα: Φόρουµ για τη Βιρµανία

Στις 15 ∆εκεµβρίου έλαβε χώρα η διοργανωµένη από την κυβέρνηση της Ταϊλάνδης συνάντηση στην Μπανγκόκ
σχετικά µε το θέµα του Οδοιπορικού Χάρτη για τη Βιρµανία. Η ΕΕ (και ορισµένες χώρες που κρατούν κριτική
στάση, όπως η Ολλανδία, το Ηνωµένο Βασίλειο και οι σκανδιναβικές χώρες) δεν προσκλήθηκε να συµµετάσχει στη
συνάντηση αυτή. Μερικά µόνο κράτη µέλη της ΕΕ προσκλήθηκαν, επειδή παρεµπόδιζαν πάντοτε στην πράξη τη
λήψη αυστηρότερων µέτρων κύρωσης κατά του καθεστώτος της Βιρµανίας (η Γερµανία, η Γαλλία, η Ιταλία και η
Αυστρία).

Είναι µέγιστης σηµασίας η κοινή θέση της ΕΕ σχετικά µε τη Βιρµανία να ακολουθηθεί ως γνώµονας από τα
συµµετέχοντα κράτη µέλη της ΕΕ. Η ΕΕ πρέπει ταυτόχρονα να επιχειρήσει να λάβει µέρος στην παρακολούθηση.
Τέλος, είναι µέγιστης σηµασίας, να καταστεί σαφές για τις ασιατικές χώρες ότι δεν πρόκειται τα προβλήµατα της
Βιρµανίας να επιλυθούν χωρίς την ενεργό συµµετοχή τόσο της δηµοκρατικής αντιπολίτευσης (NLD) όσο και των
εθνικών µειονοτήτων. ∆εν πρέπει η ΕΕ να δεχθεί να διαιρεθεί εξαιτίας λόγω του ότι τρίτοι εκµεταλλεύονται τις
εσωτερικές αντιθέσεις των µελών της.

1. Σε ποια διαβήµατα προβαίνει η Επιτροπή για να προωθήσει τα προαναφερθέντα;

2. Μπορεί η Επιτροπή να παράσχει πληροφορίες σχετικά µε τα αποτελέσµατα της πρόσφατης αναθεώρησης της
κοινής θέσης της ΕΕ σχετικά µε τη Βιρµανία, υπό το φως του αντίκτυπου των σηµερινών κυρώσεων;

3. Μπορεί η Επιτροπή να προωθήσει τις αντιπροσωπείες της ΕΕ, στην Κίνα και στην Ινδία συγκεκριµένα, να
διευκολύνουν τις συνεννοήσεις µεταξύ των δύο κυβερνήσεων και της ενδιαφερόµενης δηµοκρατικής και εθνικής
αντιπολίτευσης της Βιρµανίας, µε οποιονδήποτε τρόπο (ενδεχοµένως διατηρώντας χαµηλό προφίλ); Πράγµατι, οι
κυβερνήσεις αυτές διατηρούν σήµερα επαφές µε την χούντα. Είναι διατεθειµένη η ΕΕ να αξιοποιήσει καλύτερα τις
επαφές της µε τις χώρες αυτές, ζητώντας τους να ασκήσουν πίεση στο καθεστώς της Βιρµανίας ή και να
χρησιµοποιήσουν αυτές τις καλές τους επαφές;

Απάντηση του κ. Patten Εξ ονόµατος της Επιτροπής

(11 Φεβρουαρίου 2004)

Η Επιτροπή, και όλα τα κράτη µέλη, εξακολουθούν να προβαίνουν σε εκκλήσεις προς την κυβέρνηση της
Βιρµανίας/Μυανµάρ προκειµένου να αρχίσει ουσιαστικό διάλογο µε την Aung San Suu Kyi, τον Εθνικό
Συνασπισµό για τη ∆ηµοκρατία και τις µειονοτικές εθνοτικές οµάδες. Την ίδια ακριβώς γραµµή ακολούθησαν και
τα κράτη µέλη που έλαβαν µέρος στη σύνοδο της Μπανγκόγκ στις 15 ∆εκεµβρίου 2003.

Η κοινή θέση θα πρέπει να ανανεωθεί πριν από τις 29 Απριλίου 2004. ∆εδοµένου ότι τη στιγµή αυτή διεξάγονται
συζητήσεις στις οικείες οµάδες εργασίας του Συµβουλίου, αντιλαµβάνεται το Αξιότιµο Μέλος του Κοινοβουλίου
ότι η Επιτροπή δεν είναι επί του παρόντος σε θέση να διατυπώσει παρατηρήσεις ή να προβλέψει την έκβαση των
συζητήσεων αυτών.

Η Ευρωπαϊκή Ένωση έχει εκφράσει επανειληµµένως τις ανησυχίες της προς τις γειτονικές χώρες της Ασίας, µεταξύ
των οποίων η Ινδία και η Κίνα, όσον αφορά την κατάσταση στη Βιρµανία/Μυανµάρ και τις έχει παροτρύνει να
ασκήσουν την επιρροή τους για να ενθαρρύνουν το καθεστώς της Βιρµανίας να λάβει ορισµένα αποφασιστικά
µέτρα που θα επιτρέψουν την εθνική συµφιλίωση και την επάνοδο της δηµοκρατίας.

(2004/C 88 E/0685) ΓPAΠTH ΕΡΩΤΗΣΗ E-4038/03
υποβολή: Herbert Bösch (PSE) προς την Επιτροπή

(12 Ιανουαρίου 2004)

Θέµα: Επεξεργασία ραδιενεργών αποβλήτων στην Ουκρανία

Στις 10 Νοεµβρίου 2003 ο αρµόδιος Επίτροπος για τις εξωτερικές σχέσεις Chris Patten συµµετείχε σε µια
διάσκεψη για την πρωτοβουλία «∆ιευρυµένη Ευρώπη, Νέοι Γείτονες της ΕΕ». Στο πλαίσιο αυτό επισκέφθηκε και το
πυρηνικό εργοστάσιο παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας Τσερνοµπίλ και έθεσε το θεµέλιο λίθο ενός βιοµηχανικού
κέντρου για την επεξεργασία ραδιενεργών αποβλήτων.
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1. Μπορεί η Επιτροπή να δώσει πληροφορίες σχετικά µε το ύψος του ποσού στο οποίο ανέρχονται οι
συνολικές δαπάνες για το εν λόγω σχέδιο;

2. Μπορεί η Επιτροπή να δώσει περαιτέρω πληροφορίες ποιός χρηµατοδότησε το εν λόγω σχέδιο και σε ποιο
ύψος ανέρχονται οι επιµέρους χρηµατοδοτήσεις του;

3. Με ποια σχέδια και µε ποιο ποσό εµπλέκεται η Ευρωπαϊκή Ένωση σε τρίτες χώρες όσον αφορά
χρηµατοδότηση της επεξεργασίας ραδιενεργών αποβλήτων;

Απάντηση του κ. Patten εξ ονόµατος της Επιτροπής

(24 Φεβρουαρίου 2004)

1. Το Μέλος της Επιτροπής που είναι αρµόδιο για τις εξωτερικές σχέσεις έθεσε τον θεµέλιο λίθο του
βιοµηχανικού συγκροτήµατος για τη διαχείριση στερεών ραδιενεργών αποβλήτων (ICSRM). Το ICSRM αποτελεί
τµήµα του συγκροτήµατος που κτίζεται επί του παρόντος στο Τσερνοµπίλ για την αντιµετώπιση του σηµαντικού
θέµατος των ραδιενεργών αποβλήτων. Ο συνολικός προϋπολογισµός για το ICSRM ανέρχεται σε 44 εκατοµµύρια
ευρώ. Άλλες εγκαταστάσεις που χρηµατοδοτούνται από τον λογαριασµό «πυρηνικής ασφάλειας», που διαχειρίζεται
η ΕΤΑΑ (Ευρωπαϊκή Τράπεζα Ανασυγκρότησης και Ανάπτυξης) είναι η εγκατάσταση επεξεργασίας υγρών
ραδιενεργών αποβλήτων (LRTP � 25,7 εκατοµµύρια ευρώ) και η εγκατάσταση για τη διαχείριση και αποθήκευση
αναλώσιµων καυσίµων (ISF � 95,3 εκατοµµύρια ευρώ).

2. Ο προϋπολογισµός για το ICSRM διατίθεται από το πρόγραµµα TACIS της ΕΕ για την πυρηνική ασφάλεια
(41,3 εκατοµµύρια ευρώ) και από την κυβέρνηση της Ουκρανίας (2,7 εκατοµµύρια ευρώ). Επιπλέον,
χρηµατοδοτείται µια µονάδα επιτόπιου συντονισµού για τη διαχείριση του έργου. Προς το σκοπό αυτό
διατίθενται µέχρι τον Ιούλιο του 2004 4,25 εκατοµµύρια ευρώ και µέχρι την ολοκλήρωση του ICSRM
ενδεχοµένως άλλα 3,5 εκατοµµύρια ευρώ.

3. Η Επιτροπή ακολουθεί τη στρατηγική που καθορίζεται στον κανονισµό TACIS 99/2000, η οποία ορίζει ως
µία από τις προτεραιότητες τη βελτίωση της πυρηνικής ασφάλειας µε τη «στήριξη της ανάπτυξης και της
εφαρµογής των αναλώσιµων καυσίµων, της αποξήλωσης και των στρατηγικών διαχείρισης των πυρηνικών
αποβλήτων, περιλαµβανοµένης της Βορειοδυτικής Ρωσίας στα πλαίσια µιας ευρύτερης διεθνούς συνεργασίας».

Εκτός από τα έργα που αναφέρονται στο σηµείο 1 για το Τσερνοµπίλ, το πρόγραµµα TACIS χρηµατοδοτεί έργα
για την επίλυση προβληµάτων που συνδέονται µε τα πυρηνικά απόβλητα στη Βορειοδυτική Ρωσία.

Για παράδειγµα, η Επιτροπή:

= συµµετέχει µε 40 εκατοµµύρια ευρώ από το πρόγραµµα TACIS στο Ταµείο στήριξης της Περιβαλλοντικής
Εταιρικής Σχέσης της Βόρειας ∆ιάστασης (NDEP) που διαχειρίζεται η Ευρωπαϊκή Τράπεζα Ανασυγκρότησης
και Ανάπτυξης (ΕΤΑΑ) και,

= χρηµατοδοτεί έργα όπως το έργο «Lepse» για την εξυγίανση των αναλωµένων καυσίµων των πυρηνοκίνητων
παγοθραυστικών που έχουν αποθηκευτεί στο πλοίο Lepse. Ορισµένες προκαταρκτικές εργασίες (περίπου 2
εκατοµµυρίων ευρώ) πραγµατοποιήθηκαν το 1998-1999. Περαιτέρω στήριξη προβλέπεται για την
ολοκλήρωση των εργασιών που αφορούν την αφαίρεση καυσίµων.

Στο Καζακστάν, πραγµατοποιείται στο πλαίσιο του προγράµµατος TACIS ένα έργο µε δύο φάσεις για την
επίλυση των προβληµάτων που συνδέονται µε τα πυρηνικά απόβλητα στον χώρο πυρηνικών δοκιµών
Semipalatinsk, τα οποία προέκυψαν από πάνω από 460 δοκιµές πυρηνικών όπλων που πραγµατοποιήθηκαν
κατά τη διάρκεια των ετών 1949-1989. Για το έργο αυτό διατίθεται 1 εκατοµµύριο ευρώ στο πλαίσιο του
ετήσιου προγράµµατος 2003. Επιπλέον, µέχρι 4 εκατοµµύρια ευρώ προβλέπονται σχετικά στο πλαίσιο του
Πολυετούς Ενδεικτικού Προγράµµατος 2004-2006.

(2004/C 88 E/0686) ΓPAΠTH ΕΡΩΤΗΣΗ E-4051/03
υποβολή: Hiltrud Breyer (Verts/ALE) προς την Επιτροπή

(12 Ιανουαρίου 2004)

Θέµα: Εξαγωγές πυρηνικών εγκαταστάσεων στη Λαϊκή ∆ηµοκρατία της Κίνας

Το πλουτώνιο που περιέχουν τα στοιχεία καυσίµου των κινεζικών µη στρατιωτικών πυρηνικών αντιδραστήρων δεν
µπορεί = λόγω της έλλειψης εγκατάστασης επανεπεξεργασίας = να χρησιµοποιηθεί για την παραγωγή µεικτού
οξειδίου πλουτωνίου = ουρανίου. Τα στρατιωτικά αποθέµατα πλουτωνίου δεν επαρκούν για την οικονοµική
εκµετάλλευση του εργοστασίου µεικτού οξειδίου πλουτωνίου = ουρανίου. Επιπλέον, είναι αµφίβολο κατά πόσο οι
υπάρχοντες πυρηνικοί αντιδραστήρες είναι σε θέση να λειτουργήσουν µε στοιχεία καυσίµου µεικτού οξειδίου
πλουτωνίου = ουρανίου. Εξέχοντες πραγµατογνώµονες ισχυρίζονται ότι είναι δυνατή η αναπροσαρµογή της
εγκατάστασης για την επεξεργασία πλουτωνίου για πυρηνικές κεφαλές.
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